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Noviny v organizaci 
přijímacího řízení

Halloween na Jedničce je 
již tradiční akcí, kterou si 
oblíbili všichni bez roz-
dílu věku, což potvrzují 
i čísla – v loňském roce, 
stejně jako v tom letoš-
ním, ji navštívilo 300 dětí 
i dospělých!. 

Do příprav se každoročně pouští 
většina našich pedagogů za pomoci 
dobrovolníků z řad ochotných žáků. 
Děti opět čekalo několik stanovišť, 
kde musely zvládnout zákeřné i zá-
bavné úkoly. Svoji zručnost si 
mohly vyzkoušet např. při namo-
távání pavouků, skládání strašidel-
ného puzzle, zásahu zombie či 
chemických a fyzikálních poku-

sech. Malá tělocvična se na pár 
hodin proměnila v prostředí staro-
věkého Egypta. Právě zde byl umís-
těn vstup do tajemné pyramidy. 
Malí i velcí měli za úkol projít po 
vyznačených cestách tak, aby je 
nepohltil tekoucí písek a nemuseli 
tak zůstat ve spárech Kleopatry a 
Césara. Novinkou bylo stanoviště 
s  názvem Stranger Things, kde 
hlavním úkolem bylo hledání po-
stav v tajemných krabicích. Na 
konci trasy všichni zúčastnění ob-
drželi malý balíček s odměnami 
a mohli využít naše fotoplátno. 
Děkujeme všem, kdo si společně 
s  námi přišli užít halloweenský 
podvečer ať už v maskách nebo 
bez nich. My si to s vámi opět užili 
na 100 % 
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Na Sosni bylo báječně O Sosni 
Vesnice  Soseň  je částí obce Je-
senice v okrese Rakovník. V roce 
2011 zde trvale žilo třináct oby-
vatel. 
První zmínka  o  vesnici pochází 
z roku 1273. Podle jiných zdrojů 
však již v roce 1193 patřila 
ke  klášteru v  Teplé  u  Marián-
ských Lázní. Ve 14. a 15. století 
ji vlastnili páni z Mukodel, podle 
nichž se vsi říkalo i Mukodely. Ve 
druhé polovině 15. století část 
Sosně se statkem náležejícím 
k  petrohradskému panství kou-
pil  Burian II. z Gutštejna. Dru-
hou část s  tvrzí drželi Krakovští 
z Kolovrat. 
Jižně od vesnice se nachází 
př írodní památka  Soseňský 
lom  a  významný krajinný pr-
vek Boží kámen u Sosně. Jihozá-
padně od vsi leží přírodní 
památka Plaviště a do jižní části 
katastrálního území zasahuje 
malá část přírodní památ-
ky  Prameny Javornice. (red, 
zdroj: wikipedia)

E VA  J A N O TO V Á ,  R E D  

Žáci šestých tříd vyrazili 
v polovině září na adap-
tační kurz. Přečtěte si, 
jak si pobyt na Sosni užili 
žáci VI.A.  
  
Pobyt na čerstvém vzduchu, dobré 
jídlo a zábavný program pod ve-
dením pana učitele Roberta 
Chytrého nám utekl jako voda. 
Po příjezdu jsme se seznámili 
s  pravidly pobytu a následným 
programem. První den byl věnován 
seznamovacím a sportovním akti-
vitám, které byly zaměřeny na 
spolupráci, týmovost, sebepoznání 
a poznání spolužáků a učitelů. 
Vzájemně jsme se učili důvěře 
a respektu jeden k druhému. První 
noc v chatkách byla pro některé 
premiérou, ale s duchem táborní-
ka jsme ji všichni zvládli a pro-
budili se do druhého dne kurzu. 
Ten byl věnován poznávání okolí 
tábora. Vydali jsme se na procház-

ku k prameni Javornice a Božímu 
kameni. Během dalších aktivit 
jsme dokázali spolupracovat a pl-
nit další zajímavé úkoly, včetně 
přípravy dřeva na večerní táborák. 
Po skvělé večeři jsme rozdělali 
oheň a dodávali si odvahu na bo-
jovku, kterou jsme s hrdostí všich-
ni zvládli. 
Středeční ráno bylo ve znamení 
balení, úklidu, poděkování a od-
jezdu. Panu učiteli děkujeme za 
připravený program a za chvíle 
strávené společně mimo školu. Ur-
čitě na ně budeme s radostí vzpo-
mínat. Také bychom rádi poděko-
vali Ivetce, Adéle, Tomášovi 
a Kryštofovi, kteří se jako prakti-
kanti podíleli na organizaci během 
kurzu a šlo jim to skvělým způ-
sobem. 
V neposlední řadě děkujeme Měs-
tu Rakovník za finanční podporu 
a  Pepovi s jeho kolegy z tábora, 
kteří se o nás po celou dobu sta-
rali jako o rodinu. 

https://cs.wikipedia.org/wiki/1273
https://cs.wikipedia.org/wiki/Mari%C3%A1nsk%C3%A9_L%C3%A1zn%C4%9B
https://cs.wikipedia.org/wiki/Mari%C3%A1nsk%C3%A9_L%C3%A1zn%C4%9B
https://cs.wikipedia.org/wiki/1273
https://cs.wikipedia.org/wiki/Mari%C3%A1nsk%C3%A9_L%C3%A1zn%C4%9B
https://cs.wikipedia.org/wiki/Mari%C3%A1nsk%C3%A9_L%C3%A1zn%C4%9B
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Emílek navštívil prvňáčky Po dlouhé 
době postup 

do kraje 
Padající podzimní listí nám při-
neslo na naši školu velký úspěch 
v podobě vítězství starších kluků 
v  okresním florbalovém turnaji. 
Ti přesvědčivě prošli základní 
skupinou, kde sehráli čtyři 
vítězné zápasy: 2. ZŠ – 2:1, 
Lužná - 9:1, Kolešovice - 7:0, 
GZWR 3:1. V semifinále pak po-
razili Lubnou – 6:3 a ve  vypja-
tém finálovém zápase nakonec 
i 3. ZŠ – 2:1. 
Pozápasová radost se přenesla 
i do naší školy, kde měli z tohoto 
výsledku radost nejen spolužáci, 
ale i celý učitelský sbor. Žáci ve 
složení: Císař, Bayer, Klemen-
tovič, Čermák, Semerád, Melč, 
Pecka, Čerňák, Mrhal, Homola, 
Wiederman s kapitánem Peškem 
po zásluze přijímali gratulace a 
v  některých třídách i bouřlivý 
potlesk. 
Krajské kolo se konalo po uzá-
věrce vydání. (Robert Chytrý)

M A R K É TA  M A R K O V Á  

Benefity čtení jsou naprosto 
nezpochybnitelné. A u dětí zvlášť. 
Posloucháním čteného textu se 
trénuje paměť, posiluje schopnost 
udržet pozornost, soustředit se, 
porozumět. Při čtení se dítě zklid-
ňuje. A aby děti měly ještě snazší 
přístup ke knihám, je tu naše kni-
hovna, která je otevřena vždy 
v  pondělí 6. vyučovací hodinu a 
v úterý o velkou přestávku. 
Naše nejmenší přišel druhý říjnový 
týden pozvat do knihovny přímo 
maskot Emílek, který byl vytvo-
řený podle loga školní knihovny. 
Byla to jeho premiéra, ale děti 
z 1. B a 1. A byly tak skvělé, že se 
rozhodl navštívit i další třídy. 
První setkání se neslo v duchu knih 
a přátelství. Kdo je to kamarád? 
Jak se chová a je opravdu každý 
náš kamarád? Tyto i další otázky 
jsem pokládala dětem a ony s na-
prostým přehledem odpovídaly a 
sdělovaly svoje zkušenosti. 
Po přečtení pohádky „Kniha – pří-
tel člověka“ (Z. Pospíšilová: Kni-
hovnické pohádky) jsme se společ-
ně shodli na tom, že i knížka může 

být náš kamarád, ale musíme se 
k ní správně chovat. 
Pověděli jsme si také o tom, že 
knihu můžeme vnímat všemi smys-
ly a celé naše setkání zakončili 
společným rytmizováním vajíčky a 
písničkou „Budu jejich ochrán-
cem“, která vznikla v rámci pro-
jektu Celé Česko čte dětem. 
Po této milé a velmi inspirativní 
návštěvě u prvňáčků mířily naše 
další kroky do 2. B. Myslím, že 
jsme si to společně opravdu moc 
užili. Od první do poslední minuty 
vládla ve třídě příjemná atmos-
féra, všichni jsme byli naladěni na 
stejnou notu. 
Naše poslední setkání se školní 
knihovnou na téma "Kniha - přítel 
člověka" proběhlo ve třídě 2. A. 
Děti byly šikovné a komunikativní. 
My ale nekončíme! Už teď pro ma-
lé kamarády připravujeme před-
vánoční povídání o tom, že zázra-
ky se dějí a že nejdůležitější dár-
ky nejsou ty v papíru zabalené… 
Již podruhé budeme pracovat 
s  knížkou skvělé autorky Zuzany 
Pospíšilové (Knihovnické pohádky, 
Vánoční hvězda a splněná přání) a 
moc se na to s Emílkem těšíme! 
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Půdní vestavba začne v červnu
K A R E L  F O L B E R  

Před lety jsme se na škole začali zabývat myšlenkou 
využití půdních prostor k dalšímu rozvoji školy. Již 
tehdy nás k tomu vedla především snaha získat kva-
litní zázemí nad rámec stávajícího. Chybí nám odbor-
né učebny, kapacita některých je nedostačující. 
Argumenty během let sílily v souvislosti s nárůstem 
počtu žáků školy. V současnosti velice naléhavě vní-
máme potřebu dělit výuku na menší skupiny, obtížně 
sháníme prostory pro aktivity, kterými se škola pro-
filuje. Animátoři si komplikovaně hledají učebnu na 
ničím nerušenou tvorbu. Násobně přibylo hodin cizích 
jazyků, to samé čeká v brzké době informatiku. Jiné 
představy o podmínkách mají fyzikáři, učitelé chemie 
a dalších předmětů. Ale vraťme se pár let zpátky… 
Myšlenka nalezla podporu u zřizovatele a v roce 2021 
se začalo s přípravou projektu. Jak projektové práce 
postupovaly, bylo stále více jasné, že se jedná o jedi-
nečný projekt. Na jeho konci budeme disponovat no-
vými učebnami, ateliérem digitálních animací, 
zázemím pro učitele i žáky. Krásné historické budově 
z 19. století vdechne rekonstrukce nový život. 
V jedné fázi odborná firma bohužel zamítla tzv. „su-
chou“ přestavbu: stávající dřevěné konstrukce bude 
třeba nahradit železobetonem. To je už ovšem zásah, 
který není možné uskutečnit za běžného provozu 
školy ani během letních prázdnin. Současný předpo-

klad je takový, že budova školy bude kompletně uza-
vřena od poloviny června do poloviny září. Do ledna 
2025 bude uzavřeno 2. patro budovy, které je pro nás 
z hlediska zajištění výuky zásadní. Od září 2024 do 
ledna 2025 tak hodláme řešit výpadek těchto učeben 
výukou v náhradních prostorách. 
Zatím jde o předběžnou informaci v tom smyslu, že 
podmínkou realizace je nalezení vhodného dodava-
tele. Na rekonstrukci, resp. její výsledek se ale moc 
těšíme, vždyť jinak bychom myšlenku ani neprosazo-
vali. A to i přes potíže, které škole a lidem v ní stav-
ba způsobí. 
Akce je etapizována. Měla by se rozběhnout v červnu 
2024 a vybraná opatření se tak dotknou již tohoto 
školního roku. Jako pravděpodobné se jeví dřívější 
ukončení školního roku 2023/2024 a současně 
pozdější začátek roku 2024/2025. Komplikace s vý-
padkem výuky se budeme snažit kompenzovat nabíd-
kou školní družiny. Věříme, že pomůžeme zejména 
rodičům mladších žáků, kteří družinu navštěvují nej-
častěji, ale naším záměrem bude vyhovět i ostatním 
zájemcům. 
Ve spolupráci s ostatními školami ve městě, s panem 
starostou, s odborem školství a s dalšími partnery 
nyní řešíme přesun výuky od září do ledna 2025. 
O  dočasné výuce v náhradních prostorách, stejně 
jako o dalších podrobnostech budeme samozřejmě 
informovat. 
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Přijďte na 
adventní 

trhy 
Doba adventu se nezadržitelně 
blíží, a protože letos připadá 
čtvrtá adventní neděle na Ště-
drý den, je nejvyšší čas začít 
s  přípravami. Jako každý rok 
i  letos se na naší škole těšíme 
na tradiční adventní trhy, a to 
nejen proto, že si něco pěk-
ného či dobrého nakoupíme, 
ale také nebo hlavně proto, že 
sami něčím dobrým nebo 
pěkným přispějeme. 
Středa 15. prosince byla u nás 
ve znamení předadventního 
vyrábění. Zúčastnili se ho žáci 
obou stupňů naší školy. Na 
2.  stupni pracovali ve skupi-
nách složených z dětí z růz-
ných ročníků. Na 1. stupni vy-
ráběly třídy společně. Jejich 
záběr byl velmi široký. Vzniklo 
tak různorodé množství výrob-
ků, na kterých se podíleli i ti 
nejmladší z naší školy.  
Prvňáčci pod vedením paní 
učitelek vyráběli opravdu 
krásné papírové hvězdy nebo 
ubrouskové Santy. Také v os-
tatních třídách se pilně praco-
valo. Například ve třetí třídě 
děti zdobily hrnečky, co hrne-
ček, to originál. Páťáci vyrá-
běli skřítky, látkové košíčky, 
andílky ze šišek. Stromeček si 
můžete ozdobit korálkovými 
ozdobami od čtvrté třídy a 
k  adventnímu věnci se budou 
určitě hodit sněhuláčci nebo 
zdobené sklenice se svíčkou. 
Velice nápadité jsou také 
stromečky čtvrťáků vyráběné 
technikou macrame neboli 
známěji drhání, což je techni-
ka, při které se ze šňůry splé-
tají uzly bez pomoci jehlic 
a háčků.  
Je tedy na co se těšit a mys-
lím, že si každý vybere, ať už 
pro sebe nebo jako dárek pro 
někoho blízkého.  
Budeme se na vás těšit na ad-
ventních trzích ve čtvrtek 
14.  12. 2023. Krásný advent. 
(Irena Šimková)

M A R K É TA  M A R K O V Á  

Den válečných veteránů se slaví 
celosvětově 11. listopadu u příleži-
tosti konce první světové války. 
Květy vlčího máku pokrývaly hroby 
vojáků padlých na západní frontě 
a  staly se proto symbolem tohoto 
svátku. Každoročně mají všichni 
možnost připnout si vlčí mák jako 
symbol úcty k válečným veteránům 
a dalším bojovníkům za svobodu. 
Žáci naší školy si sbírkou ke Dni 
válečných veteránů opět připom-
něli, jak důležité je nezapomínat 
na hrdinství těch, kteří bojovali za 
naši svobodu. Této milé „povinnos-
ti“ se vždy rád zhostí náš historický 
kroužek pod vedením paní učitelky 
Evy Janotové. Bylo tomu tak i ten-

tokrát. V dopoledních hodinách děti 
navštívily všechny třídy na 1. i 2. 
stupni, kde nejprve všechny pří-
tomné seznámily s poselstvím Dne 
válečných veteránů a poté nabídly 
zakoupení vlčího máku. Náš his-
torický kroužek jste mohli potkat 
např. na Husově náměstí, kde před 
jedenáctou hodinou položili květiny 
k pamětní desce letců RAF. Děku-
jeme všem, kdo pořízením květu 
přispěli na pomoc našim hrdinům 
a zachování jejich příběhů. 
Velký dík a pochvala patří také 
dětem z historického kroužku pod 
vedením paní učitelky Evy Janotové 
a  všem, kteří již tradičně s histo-
rickým kroužkem spolupracují 
a podporují ho. 

Den válečných veteránů
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Jak vidím situaci ve školství
K A R E L  F O L B E R  

V  pondělí 27. listopadu byla 1. ZŠ Rakovník 
v   běžném provozu. Naši zaměstnanci se 
rozhodli podpořit celostátní protest jiným, 
pro rodiče méně zatěžujícím způsobem. 

Osobně jsem, podobně jako řada mých kolegů, do 
značné míry souhlasil s  odborářskou argumentací. 
Jako člověk, který je spíše nakloněn jinému způsobu 
řešení problému, jsem byl dlouho přesvědčen, že 
východisko je třeba hledat v diskuzi podpořené od-
bornými argumenty. Politici se však na poslední chvíli 
raději uchýlili k  opakování naučených frází, polo-
pravd a dezinformací a zasloužili se tak o rekordní 
účast škol ve stávce. 
Jde o celkové škrty v  rozpočtu kapitoly a některé 
nekoncepční zásahy do fungování školství, které si 
jich už v  minulosti užilo dost. V  médiích se dlouho-
době zviditelňuje domnělý úspěch v  podobě zvýšení 
platů učitelů oproti roku 2022, který hraje roli 
kouřové clony. Když ministr prohlásí, že si učitelé od 
ledna polepší o dva a půl tisíce korun, snad tomu ani 
sám nevěří, neboť ví, že ostatním pedagogům platy 
nestoupnou vůbec a nepedagogům mohou dokonce 
klesnout. A že ani zmíněný učitel nemá garanci zvý-
šeného platu, neboť k  úpravě stupnice platových 
tarifů nedochází a prozíravý ředitel musí část učitel-
ského koláče naporcovat ostatním. Ministerstvo finan-

cí klidně navrhne zrušení tisíců míst provozních za-
městnanců a další pokles jejich platů. Jako by ani ne-
tušili, kolik práce zastanou školníci, kuchařky nebo 
uklízečky a jak je podhodnocena.  
Přijde mi, že se v  zájmu vyšší efektivity a eko-
nomické udržitelnosti podniká zvláštní experiment. 
Je krajně zarážející, když se člověk dozví, že dělení 
výuky na menší skupiny vlastně nepřináší žádný 
pozitivní efekt. Že asistentů pedagoga je ve školách 
moc a jejich počet je třeba snížit, protože jich je 
moc. Vlastně jejich počet cestou parametrizace opti-
malizovat, což je to samé. Že inkluze se úplně ne-
povedla a mnozí ředitelé bijí na poplach, že jí je 
příliš. Neboť jiní by jí rádi viděli mnohem víc.   
Smutně pozoruji, jak se šikovně zachází s  matema-
tikou a statistickými údaji. Operuje se s  procenty, 
grafy a předkládají se tvrdá data, která mají dokázat, 
že české školy žijí v luxusu, který si nemůžeme dovo-
lit. Domnívám se ovšem, že matematika v  některých 
momentech popisuje jen to, co se jí hodí a o skuteč-
ném světě říká velmi málo.   
Na začátku listopadu jsem se zúčastnil tradiční 
konference Školství 2024. Pan ministr na ní vystupo-
val způsobem, že jedna a jedna jsou dvě a kdo to ne-
vidí, je bláhový. Ale já dodávám, že někdy je to jed-
na, někdy dvě a jindy dvě a kousek. Prostě podle situ-
ace.   
Ve školách prý panuje skleníkové prostředí, ve 
kterém připadá na jednoho učitele jedenáct žáků, 
což je oproti vyspělým západním zemím výrazně 
méně. Vysvětlujte to rodičům, kteří mají od svých 
dětí opačné zprávy. Nebo třeba učitelům naší školy, 
zvyklým na zhusta zaplněné třídy. To konstatování je 
totiž zcela jistě vytržené z kontextu. A vzhledem 
k tomu, že tato data přebírají také novináři, může se 
snadno k laickým čtenářům dostat informace, že 
standardem českého školství je odpočinutý učitel 
stojící před poloprázdnou třídou. Přitom opak je 
pravdou. 
Až člověka napadá, že je to jako v památné scénce 
s  Felixem Holzmannem, kterému Viktor Maurer vy-
světluje princip statistiky: „Já že jsem sněd půl kuře-
te?“  
„Samozřejmě, podle statistiky. Poněvadž já jsem 
před půl hodinou sněd celý.“ 
Ministerská rétorika je postavená na tom, že se 
vlastně nic hrozného neděje. Ruší se neobsazená 
místa, snižuje se PH MAX, který stejně drtivá většina 
škol nevyužívá na maximum. Učitelům vzrostou platy 
a financování asistentů pedagoga se v příštím roce 
nezmění. A kvalita vzdělávání se nesníží. Proč tyto 
informace budí takové pozdvižení? Asi proto, že jde 
o manipulativní tvrzení, které je na hranici dezinfor-
mace.   
Kupodivu to nikdo nezkusil s pravdou: Dámy, pánové, 
je nám to líto, nejsou prachy a musíme šetřit. Možná 
by to stávku neodvrátilo, ale aspoň by to byla pravda. 
Místo toho se už řadu týdnů dozvídáme, že všichni ve 
školství se budou mít lépe, nebo přinejmenším stejně 
dobře a stát navíc ušetří. 

Jeden svět na školách 
V pátek 24. listopadu byla v rámci projektu Měsíc 
filmu na školách uspořádána pro žáky 9. tříd be-
seda s rakovnickým pamětníkem Slávou Pilíkem. 
Společně jsme zhlédli film Chceme dýchat z por-
tálu Jeden svět na školách, který nám připomněl 
revoluční období v roce 1989. Poté jsme měli 
možnost si vyslechnout vzpomínky na toto období 
od našeho hosta, který se aktivně účastnil těchto 
událostí. Setkání s pamětníky je vždy zajímavé 
a  pro žáky velmi přínosné. Našemu hostu moc 
děkujeme. 
Měsíc filmu na školách se koná od roku 2005 každý 
listopad na stovkách základních a středních škol 
po celé České republice. Zapojené školy pořádají 
projekce filmů s tématem československých dějin 
a zvou hosty na pofilmové debaty. Za 18 let exis-
tence projektu uspořádaly školy přes 9 tisíc pro-
jekcí, kterých se zúčastnilo téměř 427 tisíc žáků. 
Letošní téma bylo inspirováno filmem 1989: 
Chceme dýchat, který se zaměřuje na tzv. zá-
vadovou mládež. Ta chce žít svobodně, v souladu 
se svými ideály. Do jejího života však soustavně 
zasahuje represivní komunistický režim. 

(Pavla Pešková) 
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Marie Terezie 
v prvních třídách 

Koncem listopadu navštívila naše 
prvňáčky zajímavá osobnost. Byla jí 
Marie Terezie, která v doprovodu 
svého manžela a žáků 6. třídy při-
nesla dětem dárek vskutku králov-
ský. Přinesla a předala jim slabi-
káře. Jako osoba, která si byla už 
před více než 200 lety vědoma 
nutnosti povinné školní docházky, 
byla tou nejpovolanější, která měla 
tento dar dětem předat.  
Čtení není jen poznávání písmen. Je 
to první předpoklad dalšího rozvoje 
dětí, který vede k získávání infor-
mací z psaného či tištěného textu, 
porozumění a posuzování textu.  
Zároveň děti dostaly přihlášku do 
školní knihovny, kde si po půjčení 
vybrané knížky budou moci své 
dovednosti ve čtení samy ověřit. 
Překvapení dětí bylo nefalšované 
a tuto událost si budou určitě dlou-
ho pamatovat. Výborný nápad, vý-
borné provedení, skvělá spolupráce. 
Až děti přijdou domů a rodiče se ze-
ptají, co bylo ve škole, odpovědí jim 
tentokrát jistě nebude obvyklé 
„normálka“… (Irena Šimková) 

Volby do rady parlamentu 
R O B E R T  C H Y T R Ý ,  R E D  

Školní parlament jako instituce zřízená za účelem 
zvýšení vlivu žáků na fungování školy pracuje na naší 
škole už řadu let. Žáci se učí odpovědnosti, demokra-
tické diskusi a hledání cesty k odstranění problémů, 
jež se ve škole vyskytnou. Koordinátory školního 
parlamentu jsou Eva Janotová a Robert Chytrý.

Školní parlament je nedílnou součástí žákovské samosprávy a života 
naší Jedničky. Pracují v něm zástupci všech tříd od 3. do 9. ročníku. 
Od počátku fungování parlamentu na naší škole se žáci snažili 
vymýšlet, plánovat a uskutečňovat nejrůznější vylepšení školního 
života a tento základní princip je zachován. 
Do určité míry se sází na tradice, vždyť například Škola naruby se 
opakuje každý rok v březnu u příležitosti Dne učitelů a na starosti ji 
má právě parlament. Ovšem jen s tradicemi by si parlament nevy-
stačil a logicky se objevují další podněty. Navíc ze školního parla-
mentu mohou vzejít nápady, které vedení a učitele nenapadnou, 
ale pro žáky jsou nadmíru potřebné a užitečné. Byť samozřejmě ne 
všechny nápady lze realizovat. 
V  listopadu proběhly volby rady školního parlamentu zároveň 
s volbou předsedy. V demokratickém výběru byli do tohoto orgánu 
nominováni tito zástupci: 
Za šesté třídy – Matyáš Kounovský                      
Za sedmé třídy – Tereza Tesařová 
Za osmé třídy – Julie Netrhová                          
Za deváté třídy – Jakub Fiala, Jakub Čermák 
Předsedou parlamentu se pro školní rok 2023 – 2024 stal Jakub 
Čermák. 
Všem moc gratulujeme a těšíme se na prospěšnou spolupráci.
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LEGENDA 

1. Sahat. 2. Zakalovat. 3. Část dveří. 4. Dávat pokyny. 5. Dopravní trasa. 
6.  Kamenný náhrobek. 7. Přímý. 8. Matka telete. 9.  Rumcajsova žena. 
10.  Téměř. 11. Lovkyně myší. 12.  Ublížit. 13.  Tkanivo. 14. Milostný cit. 
15.  Projevovat nudu. 16. Skupina zvěře. 17. Matice. 18. Velký ořech. 
19. Chráněný.

DOPLŇOVAČKA 
Dlouho to vypadalo, že snad zima 
ani nepřijde. Ještě v polovině 
listopadu jsme mohli na ulici pot-
kávat otužilce v šortkách, ovšem 
krátce před začátkem adventu už 
i ti nejodolnější pochopili, že je 
na čase vyndat ze šatníku kabát 
a rukavice. Předpovídat bílé Vá-
noce je ještě brzy, ale už teď 
můžeme popřát (POKRAČOVÁNÍ 
V TAJENCE). 
Všem čtenářům Školních novin 
přejeme klidný a úspěšný nový 
rok.  
Tajenka z minulého čísla 
ÚSPĚŠNÝ ŠKOLNÍ ROK 

R E D  

Ministerstvo školství připravuje návrh novely škol-
ského zákona a vyhlášky, která upravuje přihlašování 
na střední školy. Schválení legislativních změn se 
předpokládá v průběhu prosince 2023. 
Vzhledem k tomu, že nový zákon má být účinný až od 
1. ledna 2024, mají základní školy povinnost ucha-
zečům o obory vzdělání s talentovou zkouškou vydat 
do 30.  listopadu zápisový lístek, ti jej však již podle 
nové právní úpravy nebudou nikomu odevzdávat. 
Ministerstvo již stanovilo termíny konání jednotné 
přijímací zkoušky ve školním roce 2023/2024 pro při-
jetí do prvního ročníku oborů středního vzdělání 
s  maturitní zkouškou.  JPZ je stanovena v řádném 
termínu na pátek 12. dubna 2024 a pondělí 15. dubna 
2024 pro čtyřleté obory vzdělání včetně nástav-
bového studia; úterý 16.  dubna a středu 17. dubna 
2024 pro obory šestiletých a osmiletých gymnázií. 
Jednotná přijímací zkouška v náhradním termínu je 
stanovena pro všechny uvedené obory vzdělání na 
dny pondělí 29. dubna 2024 a úterý 30. dubna 2024. 
Digitalizace přinese tyto hlavní změny: 
- Evidence všech přihlášek v jednotném infor-

mačním systému. 
- Možnost podat v 1. a ve 2. kole přihlášky až do 3 

oborů vzdělání (až 5 v případě podání 2 přihlášek 
do oborů vzdělání s talentovou zkouškou), toto se 
bude týkat oborů vzdělání s  maturitní zkouškou 
i nematuritních oborů. 

- Principy konání druhého kola přijímacího řízení 
jsou nastaveny podobně jako kolo první, a to 
včetně jednotných termínů a povinnosti zohlednit 
v rámci kritérií pro přijetí JPZ. V rámci druhého 
kola je povinně aplikován výsledek JPZ z kola 
prvního. Změnu některých termínů souvisejících 
s přijímacím řízením do středních škol, zejm. jde 

o termín pro podávání přihlášek do oborů střed-
ního vzdělání bez talentové zkoušky, který je 
stanoven do 20. února 2024; dále pak termíny pro 
konání školních přijímacích zkoušek a termín pro 
vyhlášení výsledků přijímacího řízení. Konkrétní 
harmonogramy a termíny budou součástí připra-
vované metodiky. V roce 2024 bude možné podat 
přihlášku nejdříve od 1. února, v letech následu-
jících to bude možné, jakmile školy zveřejní svá 
kritéria. 

- Podat přihlášky bude možné plně elektronickou 
formou s ověřením zákonného zástupce (nebo 
zletilého uchazeče) prostřednictvím Identity 
občana. Dále bude umožněno podat přihlášky 
listině s podporou elektronického systému nebo 
jen v listinné podobě na tiskopisu. 

- Zachování 2 pokusů možnosti konat testy JPZ. 
Nově budou mít 2 pokusy i uchazeči, kteří se hlásí 
pouze na jeden maturitní obor. 

- Školní část přijímacích zkoušek bude skládána 
v  průběhu delšího období, a to i před konáním 
JPZ. 

- Systém bude bezprostředně po vyhodnocení 
výsledků přijímacích zkoušek (JPZ a školní části) 
na základě prioritizace přiřazovat uchazeče ke 
konkrétním oborům vzdělání do konkrétních škol. 

- Principy konání druhého kola přijímacího řízení 
jsou nastaveny podobně jako kolo první, a to 
včetně jednotných termínů a povinnosti zohlednit 
v  rámci kritérií pro přijetí JPZ. V rámci druhého 
kola je povinně aplikován výsledek JPZ z kola 
prvního. 

- V případě, že uchazeč nebude chtít nastoupit do 
určené školy, bude mít možnost v dané škole po-
dat „vzdání se“ svého místa a zúčastnit se násle-
dujících kol přijímacího řízení.

Novinky v organizaci přijímacího řízení


